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Den næste sag på dagsordenen var: 
9) Anden behandling af lovforslag nr. L 150: 
Forslag til lov om ændring af ligningsloven, 
personskatteloven, skattekontrolloven, inve- 
steringsfondsloven m.v. (Efterbetaling af 
statslån, tilskud til bevaringsværdige bygnin- 
ger, studierejselegater, ph.d.-studerende, 
godtgørelse fra hjemmeværnet, tilskud til 
iværksættere, investeringsfondsmidler samt 
konsekvensændringer m.v.). 
Af skatteministeren (Carsten Koch). 
(Fremsat 17/12 97. Første behandling 20/1 98. 
Betænkning 28/1 98. 2 ændringsforslag af skat- 
teministeren (Carsten Koch) 4/2 98). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i betænknin- 
gen. 
Uden for betænkningen var der stillet 2 
ændringsforslag af skatteministeren (Carsten 
Koch). 

Lovforslaget og ændringsforslagene sattes til 
forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Ændringsforslag nr. 1 i betænkningen vedtoges 
uden afstemning. 

Ændringsforslag nr. 2 og 3 uden for betænknin- 
gen af skatteministeren (Carsten Koch) vedto- 
ges uden afstemning. 

Lovforslaget overgik derefter til tredje behand- 
ling. 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
10) Anden behandling af lovforslag nr. L 157: 
Forslag til lov om ændring af ligningsloven. 
(Ændret princip for regulering af lejeværdiens 
progressionsgrænse). 
Af skatteministeren (Carsten Koch). 
(Fremsat 19/12 97. Første behandling 20/1 98. 
Betænkning 28/1 98). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
11) Anden behandling af lovforslag nr. L 11: 
Forslag til lov om ændring af ligningsloven. 
(Aftrapning af lejeværdien over 2 år). 
Af Kirsten Jacobsen (FP) m.fl. 
(Fremsat 9/10 97. Første behandling 5/11 97. 
Betænkning 28/1 98). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 
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Den næste sag på dagsordenen var: 
12) Første behandling af lovforslag nr. L 144: 
Forslag til lov om ændring af lov om folke- 
tingsvalg i Grønland. (Ændringer vedrørende 
kandidatanmeldelser, stedfortrædere, brev- 
stemmeafgivning m.v.). 
Af indenrigsministeren (Thorkild Simonsen). 
(Fremsat 17/12 97). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Hans-Pavia Rosing (S): 
Det kan gøres ganske kort. 

Lovforslaget drejer sig om en hel del teknik. 
Det er spørgsmålet om en ændring for at erstat- 
te den hidtidige ordning ved folketingsvalg i 
Grønland, hvor man i dag har personlige sted- 
fortrædere. Den nuværende ordning skal erstat- 
tes af en ordning, hvorefter de ikkevalgte kan- 
didater er stedfortrædere for de valgte i det 
samme parti eller i et kandidatforbund, hvis et 
sådant findes. Der er også andre ændringer til 
loven, som jeg ikke skal komme nærmere ind 
på. 

Lovforslaget har været behandlet i det grøn- 
landske Landsting og er blevet godkendt dér, så 
jeg skal bare tilslutte mig lovforslaget. 

Aage Frandsen (SF): 
SF kan fuldt og helt tilslutte sig lovforslaget. 

Forslaget har to kvaliteter. Den ene er, at det 
indholdsmæssigt er i orden, ikke fordi vi har 
tilsvarende bestemmelser i Danmark, men det 
er, fordi de i sig selv er i orden. 

Den anden er, at forslaget er godkendt af det 
grønlandske hjemmestyre, og det vil sige, at 
Landstinget har godkendt det, og det gør så, at 
vi hundrede procent støtter forslaget. 

Jan Køpke Christensen (FP): 
Det er jo et af de forslag, som hurtigt kan blive 
færdigbehandlet. 

Fremskridtspartiet skal også give sin fulde 
støtte til lovforslaget. Vi har ikke anden 
bemærkning, end at når hjemmestyret har god- 
kendt det, så er det klart, at så må vi også se 
fomuftigt på det. Er det hjemmestyrets opfattel- 
se, at der skal ske den tekniske ændring af lov- 
givningen, jamen så er der hundrede procents 
opbakning fra Fremskridtspartiet. 

Jette Gottlieb (EL): 
Også Enhedslisten kan tilslutte sig lovforslaget. 
Det har været behandlet i Landstinget, og der er 
truffet beslutning om, at det er en udmærket 
ændring, og på det grundlag kan vi også støtte 
det. 

Hermed sluttede forhandlingen, og lovforslaget 
overgik derefter til anden behandling. 

Afstemning 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget henvises til det 
udvalg, der den 5. december 1997 blev nedsat 
til behandling af lovforslag om Grønland. Hvis 
ingen gør indsigelse, betragter jeg det som ved- 
taget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
13) Første behandling af lovforslag nr. L 159: 
Forslag til lov om ændring af værnepligts- 
loven. (Ændring af reglerne om udelukkelse 
af straffede værnepligtige, delvis ændring af 
Væmepligtsnævnets funktion og sammensæt- 
ning m.v.). 
Af indenrigsministeren (Thorkild Simonsen). 
(Fremsat 14/1 98). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Peter Christensen (S): 
L 159 har til baggrund »Rapport om kriminelle 
væmepligtige i forsvaret«, og i den rapport 
påpeger man en del problemer, 

For det første er værnepligtstiden blevet 
reduceret væsentligt i de senere år, og på den 
baggrund skal tiden selvfølgelig udnyttes opti- 
malt. Er der mange disciplinære problemer, vil 
det selvfølgelig tage uforholdsmæssig lang tid 
på bekostning af de øvrige værnepligtige. Vi er 
nu kommet i den situation, at Danmark har en 
øget FN-indsats, og det kræver selvfølgelig for 
vores væmepligtige, at de får en mere intensiv 
uddannelse. Det er bl.a. en af grundene til den 
opstramning, der finder sted. ' 


